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PROTOKOLL NR 7/2006 
från sammanträde i Lokala handikapprådet i Spånga-Tensta den 1 november 2006 
 
Justerat den 8 november 2006 
 
 
 
Eva Nilsson   Leif Ejderhamn 
 
Närvarande: Eva Nilsson, DHR, tjänstgörande ordförande 

Leif Ejderhamn, FUB Stockholm 
Annika Wedin, SDF 
Två teckenspråkstolkar 
Gunnel Öhrming, verksamhetschef IoF 
Inga-Maj Schyberg, gruppchef IoF 
Ann-Margret Lindström, sekreterare 

 
Förhinder:      Lars Eriksson, IFS, ordförande 

Delzar Abdulkarim, SRF 
Lena Spanó, Strokeföreningen i Stockholms län 

 
§ 1 Godkännande av dagordning 
Dagordningen godkändes med tillägg under Protokoll och Övriga frågor.   
 
§ 2 Justering av protokoll m.m.  
Eva Nilsson föreslog att förutom ordföranden bör ledamöterna turas om att justera 
protokollet. Övriga närvarande ledamöter tyckte det var ett bra förslag. Leif Ejderhamn 
utsågs att förutom Eva Nilsson justera dagens protokoll. Protokollet ska justeras den 8 
november.   
Anmäldes att protokollet från lokala handikapprådets möte den 4 oktober blivit justerat 
den 11 oktober. Protokollet gicks igenom. Sekreteraren redogjorde för de kontakter som 
tagits med Tekniska avdelningen och Avdelningen för äldre och funktionshindrade med 
anledning av frågor från förra mötet och för samtal med ordföranden Lars Eriksson. Se 
§§ 7 och 9.    
 
§ 3 Remisser, motioner och medborgarförslag     
-------------- 

       
      § 4 Kallelser 

-------------- 
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§ 5 Protokoll mm 
Spånga-Tensta pensionärsråds och Rinkeby pensionärsråds protokoll från den 28 
september 2006 och Spånga-Tensta pensionärsråds protokoll från den 12 oktober 2006  
anmäldes och lades efter genomgång till handlingarna. Pensionärsrådet gör studiebesök 
på Hjälpmedelsinstitutets SmartLab, demonstrationslägenhet och mötesplats för 
utveckling av ett tryggare boende, den 9 november. I mån av plats kan handikapprådet 
delta.  

   Protokoll nr 2 från Stockholms kommunstyrelses handikappråds sammanträde 
   onsdagen den 20 september 2006 anmäldes och lades till handlingarna. 

      Utdrag ur protokoll nr 15 fört vid kommunstyrelsens sammanträde onsdagen den 27 
september 2006, § 8, Revidering av stadens riktlinjer för insatser enligt LSS och bistånd 
enligt SOL för barn, ungdomar och vuxna med funktionsnedsättning och riktlinjer för 
riksfärdtjänst (dnr 326-2140/2006) samt Revidering av riktlinjer för ledsagarservice (dnr 
326-2421/2006) anmäldes och lades till handlingarna.  

      Eva Nilsson påpekade att det fortfarande saknas ett steg beträffande riksfärdtjänst. Det 
borde vara möjligt att åka spontant om man till exempel blir inbjuden till anhöriga och 
vänner som vistas på sina lantställen. Detta går inte idag på grund av den alltför långa 
handläggningstiden. 

      Annika Wedin menade att stödet enligt LSS inte fungerar tillfredsställande för dem som 
har flera olika funktionshinder. Personer med utvecklingsstörning har ofta 
tilläggshandikapp för vilka man inte alltid får rätt hjälp. Både kommun och landsting 
har fördomar enligt Annika Wedin och man glömmer lätt de som har 
kombinationshandikapp. Leif Ejderhamn ansåg att lagen ger rätt till insatser. Lagen är 
oftast inget hinder men tillämpningen kan brista. Leif menade dock att Annikas 
information är viktig och sade att man även inom hans förbund, FUB, behöver titta på 
frågan om flerfunktionshandikapp. Sekreteraren föreslog att biståndsbedömarna bjuds in 
till rådet. Eva Nilsson menade att en gemensam konferens med rådet och berörda 
tjänstemän vore bättre. Frågan tas upp för beslut vid nästa sammanträde alternativt i 
början av nästa år med det nya handikapprådet.   

      
      § 6 Övriga skrivelser 
      Sveriges Kommuner och Landstings cirkulär 2006: 65, Ändringar i färdtjänstlagen och 

riksfärdtjänstlagen anmäldes och lades till handlingarna. 
 
§ 7 Tillgänglighet/bygglov  
Sekreteraren rapporterade från samtal med ordföranden Lars Eriksson som deltog i det 
formella samrådet i Spånga Folkan torsdagen den 19 oktober 2006 angående planerad 
upprustning av utemiljön i Spånga centrum. Lars menar att det finns en risk att man 
glömmer att upprustningen primärt gäller ökad tillgänglighet – inte försköning av torget 
eller plats för den årliga julmässan. För att tillmötesgå företagarnas oro över färre 
parkeringsplatser, svårigheter för transporter att komma fram till affärerna m.m. 
föreslog Abdo Goriya, avgående ordförande i stadsdelsnämnden, att en arbetsgrupp 
bildas med representanter från företagarna, förvaltningen och handikapprådet. Lars 
Eriksson och Mats Carinder, chef för Tekniska avdelningen, deltar i arbetsgruppen.   
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Lars hade också talat med Mats Carinder om vinterns snöröjning. Även sekreteraren har 
kontaktat honom i samma ärende. Rådet erbjöds delta i ett möte mellan Tekniska 
avdelningen och entreprenören den 1 november. Tyvärr sammanföll tiden med 
handikapprådets ordinarie sammanträde. Tekniska avdelningen kan inte delta i rådets 
nästa möte den 6 december och redogöra för de erfarenheter man dragit beträffande 
tillgänglighet vid förra vinterns snöande men Mats Carinder uppmanade handikapp- och 
pensionärsråden att meddela Tekniska avdelningen om man har speciella 
prioriteringsönskemål. Lars Eriksson nämnde vikten av att övergångsställen hålls fria 
från snö. Sekreteraren har även vidarebefordrat rådets påpekanden vid förra mötet att 
glassplitter från sönderslagna busskurer och flaskor som ligger kvar på trottoarerna 
medför risk för rullstolspunktering. Tjälskador och gropar försvårar framkomligheten 
för rullstolsburna.       
 
Sekreteraren rapporterade därefter från sina kontakter med Gunnel Dahlin, chef för 
Avdelningen för äldre och funktionshindrade, om svårigheter att orientera sig i Tensta 
servicehus. Orienteringstavlor saknas när man kommer in vid sidan av restaurangen 
vilket är den ingång man är hänvisad till om man är rullstolsburen. Gunnel berättade att 
man satt upp skyltar i receptionen men inte hade tänkt på att många kommer in i huset 
från ”baksidan” och lovade ta upp frågan igen med chefen för Tensta servicehus.   
 
§ 8 Barnfrågor 
-------------- 
 
§ 9 Övriga frågor    
Sekreteraren redogjorde för samtal med ordföranden Lars Eriksson om hur 
handikapprådet skulle kunna få ännu större möjligheter att påverka stadsdelens 
ansvarsområden och hur samarbetet med nämnd och förvaltning bör se ut. Vi beslöt 
föreslå rådet att stadsdelsdirektör Jack Kindberg bjuds in till årets sista sammanträde. 
Handikapprådet, som nästa år får flera nya ledamöter, önskar även träffa den nya 
ordföranden och gruppledarna i stadsdelsnämnden i början av 2007 för att berätta hur 
man vill påverka och höra nämndens förväntningar på rådet. Sekreteraren berättade att 
relativt stora förändringar i stadsdelsförvaltningen är att vänta nästa år eftersom den nya 
majoriteten bestämt att centralisera grundskolan liksom snöröjning m.m. inom Tekniska 
avdelningens ansvarsområde. Om/när det blir en centralisering av IT, växel och 
personal/löneadministration är ännu inte klart. Leif Ejderhamn sade att rådet eftersträvar 
ett utvidgat samarbete med förvaltningen och det är viktigt att handikapprådet kan 
påverka förvaltningens omorganisationsplaner. Rådet hoppas därför att Jack Kindberg 
kommer till rådets nästa sammanträde den 6 december.  
 
Enhetschef Inger Nilsson har svarat på en fråga som kom upp vid förra sammanträdet.  
Hur många med LSS-insatser har valt privata utförare?  
• Personlig assistans 12 av 45 ärenden har valt privat utförare (det finns även några 

som har LASS, som handläggs av försäkringskassan, och som har valt privat utförare 
- men frågan gällde ju LSS).  
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• Ledsagare 0 av 54 ärenden (ledsagning kan ingå i insatsen personlig assistans) 
• Avlösarservice 0 av 43 ärenden  
• Korttidsvistelse/korttidshem barn 22 av 52 ärenden  
• Korttidsvistelse vuxna 0 av 4 ärenden  
• Korttidsfamilj barn 15 ärenden  
• Korttidstillsyn 7 av 31 ärenden  
• Boende barn/unga elevhem 8 
• Boende barn/unga familjehem 2   
• Boende vuxna 8 av 43 ärenden  
• Daglig verksamhet 12 av 72 ärenden. När förvaltningen köper privat gruppboende 

ingår även daglig verksamhet i insatsen.  
 
Verksamhetschef Gunnel Öhrming och gruppchef Inga-Maj Schyberg informerade om 
sina verksamheter inom området Beroendevård och socialpsykiatri och berättade 
entusiastiskt och engagerat om sitt och medarbetarnas arbete och om de boendes 
framsteg och engagemang. Den 1 januari 2002 tog man över ansvaret för 
socialpsykiatrin från Avdelningen för äldre och funktionshindrade. Gunnel Öhrming 
redogjorde för de olika verksamheterna. Det finns särskilda biståndsbedömare för denna 
grupp. Klubbhus Lyktan är öppen för alla i stadsdelen ”som uppför sig”. Dit går både 
boende med psykisk problematik och missbrukare. På Lyktan serveras god mat, det 
finns många olika aktiviteter att delta i och man har ett brukarråd dit även 
intresseorganisationerna är välkomna. Inga-Maj som är chef för Boendestödsgruppen 
berättade hur man arbetar med pedagogiskt stöd till boende med olika typer av psykiska 
sjukdomar. Personalen arbetar med de boende – inte åt. Målet är så hög självständighet 
som det går för varje individ. Man tar hjälp så mycket man kan av de anhöriga som vet 
mycket om hur den sjuke fungerar. Boendestödjarna är oftast mentalskötare eller 
undersköterskor med olika vidareutbildningar. Eva Nilsson tackade för en väldigt 
intressant presentation av förvaltningens arbete med psykiskt funktionshindrade. 
 
§ 10 Balanslistan  
Jack Kindberg har förhinder men ekonomichefen Christina Jerlin kommer till nästa 
möte i handikapprådet för att informera om budgeten och planerade 
organisationsförändringar, så långt förvaltningen då vet. Stadsdelsnämnden fattar inte 
beslut om budgeten förrän i slutet av januari.  
 
§ 11 Nästa möte  
Nästa möte i lokala handikapprådet äger rum onsdagen den 6 december 2006 klockan 
14.00 i klubbrummet på Tensta servicehus, Elinsborgsbacken 5.  
 
Ann-Margret Lindström 
 
Bilaga 
Balanslistan 


